
Výroční zpráva o činnosti TJ Stonožka Březina z.s.v roce 2024

Milí přátelé, všechny vás vítám na dnešní Výroční členské schůzi  TJ Stonožka 
Březina. Dovolím si vám opět připomenout co vše se v naší TJ za minulý rok událo.  
  
K poslednímu dni roku 2024 čítala členská základna  57 členů, členství v roce 2024 
se rozhodli ukončit 3 členové. ( David Hrušovský, Hana a Václav Prokurátovi.)
Činnost našeho spolku byla financována z příspěvků našich členů, dále naši činnost 
podporovaly v roce 2024 některé firmy. Za významnou pomoc v roce 2024 zvláště 
děkuji Obci Březina, firmě Višnovský a Süsser, Jiřímu Zakouřilovi (Zemědělská 
prvovýroba a Bio-Ferm s.r.o.), dále Pivovaru Svijany a firmě Antonie Emma. 
Dále nás podpořili drobní živnostníci, z nichž někteří jsou zároveň i členy naší TJ. 
Všechna jejich jména jsou zveřejněna na informačním kalendáři a na našich 
webových stránkách, kde naleznete o všech kdo nás podporují podrobnější 
informace.  
O tom, jak jsme v minulém roce hospodařili se dozvíte ze zprávy naší hospodářky 
Jaroslavy Petrbokové a jak jsme si celkově vedli, ze zprávy předsedkyně revizní 
komise Kateřiny Horáčkové.

 V loňském roce se konala jedna Výroční členská schůze, bylo to 1.března zde            
v restauraci Pod Hrady na Olšině. Dále se  konalo 5 schůzek výkonného výboru,  
Schůzky se konaly v lednu, květnu, červenci, říjnu a listopadu. Jelikož se nemáme 
kde sejít, konaly se všechny schůzky v soukromí.  Využívali jsme i  komunikace   
elektronicky, přes WhatsApp a email.

Na Informačním kalendáři bylo vypsáno 13 akcí mimo  zmíněné Výroční členské 
členské schůze. Dvěma  z nich jsme si připomněli již 110. výročí založení 
tělovýchovy v obci Březina. Byly jimi Velikonoční pochod a Svatovavřinecká pouť. 
Z plánovaného počtu akcí se však uskutečnilo pouze 11, některé jsme byli nuceni 
zrušit.  Aprílová vycházka 20.4.2024 byla zrušena z důvodu velice chladného a 
deštivého počasí a Mikulášskou sobotu  7.12. se rozhodl výbor také zrušit. O vejšlap 
dospělých nebyl zájem a pro dětskou akci spojenou s nadílkou se nám nepodařilo 
nalézt vhodné prostory. 

Takto akce v roce 2024 probíhaly.....…

1.března se konala zde na Olšině Výroční členská schůze. Po schůzi 
následovala Cestovatelská přednáška Aleny a Honzy Susserových o 
Levádách na Madeiře. Sešli jsme se zde na Olšině v počtu 34.

29. března proběhl jubilejní Velikonoční pochod Českým rájem. Vloni jsme 
jej šli již po padesáté. Z Turnova přes Mašov k roubence Helenka,                
dále Kacanovy, Olešnice, Skokovy, Příhrazy a Olšina. Celá trasa měla 26 km. 



Počasí bylo příjemné. Závěrečné posezení proběhlo v restauraci Pod Hrady na 
Olšině. Na přípravě akce se podílelo více lidí. Karel Horáček ml. postavil 
trasu, Zdenka a Karel st. Horáčkovi , připomněli historii pochodu, zajistili a 
okomentovali historické fotografie a o jejich prezentaci se postaral Aleš 
Mužák. Všichni účastnící pochodu i ti, kteří se dostavili jenom na prezentaci 
fotek obdrželi pamětní cestovní láhev na pití. Účastnilo se 93 turistů.

4.května se uskutečnila Májová vycházka. 18 turistů si vyšláplo přes Olšinu a 
Dneboh (zde byla domluvena možnost vystoupat na rozhlednu u hřiště), dále 
přes Zásadku do Dobré Vody přes vrch Horka a přes lávku Brána do Českého 
ráje až do Mnichova Hradiště. Účastnilo se 18 turistů, našlapali 11km. Bylo 
krásné slunečné počasí. Připravila a vedla Jana Flanderková.

8. června byl První společný cyklovýlet roku, vedl k rozhledně Čížovka, dále 
přes Srbsko a Rytířovu Lhotu, Dobšice, Žehrov a do Březiny. Celkem cca 35 
km. Počasí vcelku pekné, zúčastnilo se 9 cyklistů. Připravil Aleš Mužák.

13. července proběhl další Cyklovýlet. Protože tento víkend  probíhala 
automobilová soutěž Bohemia Ralley, byla plánována i odbočka směr na 
Zvířetice kde probíhala RZ. Letní počasí, docela příjemné, pohodová trasa bez 
výrazného převýšení.            V Bakově zastihl cyklisty déšť, ale byla to naštěstí 
jenom krátká přeháňka. Účast 10 cyklistů, najeto bylo 43,5 km  Na RZ ve 
Zvířeticích nikdo nakonec neměl zájem zajet, protože automobilů si všichni 
užili ráno před výjezdem na návsi ve Březině a na silnici cestou ke Klášteru. 
Připravil  Karel Horáček st.

27. července další Cyklovýlet, tentokrát Prázdninový. Z Ploukonic na 
Ohrazenice, Malý Rohozec, Dolánky, Sekerovy Loučky, Vystrkalov, 
Sedmihorky, Turnov a domů. Mírně zvlněná cca 46 km trasa, počasí pěkné, 
účast 10 cyklistů. Připravili  Alena a Honza Süsserovi

11. srpna na hřišti ve Březině Svatovavřinecká pouť. Tentokrát v menším 
rozsahu. Pozvali jsme Nezávislé divadlo z Holých vrchů. Ti měli připravené 
představení Šapitó a následně i animační program, do kterého se zapojily děti. 
Na hřišti byli opět koníci, malování na obličej, stánky s balonky i perníčky, 
odpoledne se postaral o zábavu harmonikář Ondra Zlevor a v podvečer Panoptic
Summer Band. Počasí přálo. Oproti minulým rokům se zdála účast hostů menší.
Účast pomocných rukou při přípravě i úklidu v pondělí byla také malá. Žádné 
nové tváře. Připravili Karel a Zdenka Horáčkovi spolu s dalšími aktivními 
členy TJ.



12.-15. září – prodloužený víkend v oblasti Orlicko-Ústecka. Nevšední 
ubytování v Horních Libchavách v „Hobitíně“ v Apartmánech na vršku.
Do posledního dne před touto akcí panovalo slunečné počasí. Ve čtvrtek 12.9. 
se vyplnila předpověď počasí. Hláška Josefa Kemra z filmu Na samotě u lesa,  
to mokré peklo ani zdaleka nevystihuje. Řeky se vylévaly ze břehů, pršelo 
vytrvale celý víkend,  a déšť a vítr provázel účastníky i při nedělním návratu 
domů. Připravené výlety a trasy se uskutečňovat nedalo, kola zůstala zavěšená 
na autech. Výlety byly absolvovány většinou motorizovaně a několik pěších 
výšlapů několika odvážlivců se konalo v silném a neutuchajícím dešti. Pro 
večerní posezení nám majitel poskytl Jurtu, kde jsme si mohli zatopit a bylo 
nám příjemně. Účastnilo se 26 lidí, připravili Karel a Zdenka Horáčkovi.

5.října proběhl další ročník pochodu Přes tři vrcholy Českého ráje. Na obou 
trasách, 50 i 30 se účastnilo 11 turistů, tedy celkem 22. Počasí bylo pošmourné, 
skoro dušičkové. Cestou nešlo odolat sběru hub. Byly všude ve velkém 
množství. Závěrečné posezení se tentokrát nekonalo. Připravil Aleš Mužák.

26. října byl Celodenní výlet na rozhlednu Hamštejn. Vlakem přesun do 
Železného Brodu a odtud vzhůru pěšky ke kapli Sv.Jana Nepomuckého, dále na
Hamštejnský hřeben a na rozhlednu. Sestup přes Koberovy do Malé Skály na 
vlak. Našlapáno bylo asi 12km. Účast 22 turistů. Počasí vyšlo příjemně. 
Připravila Eva Mužáková.

9. listopadu si turisté vyšlápli z Turnova přes Dolánky na tajný výlet do 
pivovaru Malý Rohozec. Zde domluvena exurze. Po občerstvení v pivovarské 
restauraci návrat do Turnova a odjezd vlakem domů. Počasí pěkné, našlapáno 
asi 9km. Připravili Alena a Honza Susserovi.

Souhrn akcí v roce 2024..
Pěší turistika - 5
Cyklovýlety - 3
Vodní turistiky – 0
Cestovatelská přednáška - 1
Akce většího rozsahu – 2 ( Pouť, vícedenní zájezd)
 
Kromě tohoto se bez přerušení konala pravidelná cvičení menší skupinky žen 
na OÚ pod vedením Evy Mužákové.

Právě jsme si připomněli průběh akcí v roce 2024. Nabídku akcí pro rok 2025 
máte již před sebou. 



Dovolili jsme se vám ji předložit, přestože současnému výkonnému výboru 
skončilo funkční období a mělo by být na novém vedení jak se plánování 
činnosti zhostí. 
My jsme připravili Infokalendář s nejzákladnějšími akcemi a  u většiny z nich je
zajištěn ten kdo je připraví. Lidí, kteří mají dost času a především dost sil a 
chuti na zajištění akcí ubývá úměrně s tím, jak naší členské základně přibývají 
léta. 

Začátkem ledna, konkrétně 8.1.2025 jste byli všichni elektronicky obesláni 
informací o přicházejícím skončení funkčního období stávajícího výkonného 
výboru i revizní komise. Byli jste vyzváni k aktivnějšímu zapojení do činnosti 
tím, že poskytnete nejenom své jméno na seznam kandidátů pro dnešní volby, 
ale hlavně tím, že se na tvorbě a organizování činnosti budete sami podílet. 
Termín, do kterého jsme čekali na vaše ohlasy uplynul v den naší poslední 
výborové schůze, tedy 27.1.2025. 
Bohužel k naší lítosti jsme  nabídku od nikoho z vás neobdrželi, ale bylo třeba 
připravit volby pro další tři roky.

Už delší dobu se potýkáme s generačním problémem, dá se říci generační krizí.
Nikdo z nás určitě však nechce aby činnost naší TJ ustala a měli bychom se 
tedy snažit ji udržet alespoň v úspornějším režimu do doby než nastoupí mladší 
neopotřebovanější lidé.

Po zvážení možností jak činnost zachovat alespon tak jak je doposud a na 
základě rozhodnutí VV a především na základě schválení jednacího řádu dnešní
schůze si vás tedy dovolíme jako nejvyšší orgán, kterým Členská schůze je, 
požádat v dalším bodu dnešní schůze o prodloužení mandátu stávajícího výboru
i revizní komise po další funkční období. 

Děkuji za vaši pozornost a přeji vám vše dobré. Těším se na shledání při první 
společné akci.

Ve Březině 21.2.2025    
                                      předseda TJ Stonožka Březina z.s.     

 Zdenka Horáčková                                                                           




